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Skrivelse från Centerpartiet om lokalbrist i 
staden 

Svar på skrivelse 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
I skrivelsen från (C) beskrivs att lokalbrist råder bland föreningar i 
Stockholm sedan pandemin. Idrottsföreningar får mindre tilldelning 
av lokaler vilket gör att verksamheten behöver minska i skala. Det 
drabbar många ungdomar som inte får tillgång till meningsfull 
träning, detta medan gängrekryteringar sker i samma åldersgrupp. 
Frågorna som ställs i skrivelsen är vad förvaltningen kan göra för 
att tillgängliggöra lokaler, vad kultursamordnaren kan göra inom 
ramen för sin tjänst, samt vad förvaltningen kan göra för att fler 
parker och grönområden kan användas till träning. 

 
Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått in en skrivelse från (C), 
undertecknad Lars Rottem Krangnes och Marko Janicic. 
Stadsdelsnämnden beslutade vid nämndsammanträdet den 19 
september 2024 att ge förvaltningen i uppdrag att bereda skrivelsen. 

 
Ärendet 
I skrivelsen från (C) beskrivs att lokalbrist råder bland föreningar i 
Stockholm sedan pandemin. Idrottsföreningar, till exempel Linnea 
Friidrott, får mindre tilldelning av lokaler vilket gör att 
verksamheten behöver minska i skala. Det drabbar många 
ungdomar som inte får tillgång till meningsfull träning, detta medan 
gängrekryteringar sker i samma åldersgrupp. Förvaltningen 
uppmanas att svara på tre frågor: 
 

Handläggare
Emily Thörling 
Telefon: 0850812610 

Till
Södermalms stadsdelsnämnd
12 december 2024

Södermalms stadsdelsförvaltning
Avdelningen för förskola

Tjänsteutlåtande
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1) Vad kan förvaltningen göra inom ramen av sina 
ansvarsområden och lokaler för att bistå de lokala 
föreningarna med lokaler och yta? 

2) På vilket sätt har förvaltningens kultursamordnare möjlighet 
att agera på frågan och arbeta för att tillgängliggöra 
lokalerna? 

3) Under våren, sommaren och hösten finns bättre 
förutsättningar att vara utomhus – vad kan förvaltningen 
göra för att fler parker och grönområden kan användas till 
träning utan att ytorna tas i anspråk permanent, omarbetas 
eller återställas? 
 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av förskoleavdelningen och 
stadsmiljöavdelningen. Ärendet har behandlats i 
förvaltningsgruppen och pensionärsrådet den 2 december. 
 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Enligt beslut av kommunfullmäktige ska staden tillgängliggöra 
skollokaler för föreningslivet. Arbete med att öppna upp skollokaler 
har pågått under en längre tid och i dag har en majoritet av stadens 
skolor lokaler som är öppna för föreningslivet. Idrottsförvaltningen 
låter meddela att cirka 100 av 130 skolidrottslokaler i dag är öppna 
för föreningslivet. Nästan uteslutande handlar det om idrottslokaler 
men också ett antal klassrum, aulor och matsalar är öppna för 
föreningsliv och privatpersoner att boka via idrottsförvaltningens 
bokningssystem. Till största del fördelas tider i skolidrottslokalerna 
terminsvis av idrottsförvaltningen utifrån rådande 
fördelningsprinciper. Därefter tillgängliggörs strötider för bokning. 
 
I stadens budget för 2024 fick utbildningsnämnden tillsammans 
med idrottsnämnden, kulturnämnden och SISAB i uppdrag att ta 
fram en rapport om arbetet med att öppna upp skollokaler för 
föreningslivet och föreslå åtgärder för att fler skollokaler ska 
öppnas upp samt hur föreningslivet användning av befintliga lokaler 
ska öka. Rapporten kommer att behandlas av respektive nämnd 
hösten 2024. Arbetsgruppen fortsätter sedan sitt arbete. 
 
Angående bokningssituationen för Linnea Friidrott; 
 
Friidrotten klassas som en utomhusidrott och har likt fotbollen 
säsong vecka 14–43. Inomhusidrotter som exempelvis handboll, 
innebandy, basket och vollyboll prioriteras i idrottshallar när de har 
säsong under vecka 34–21. Detta innebär att friidrott och andra 
utomhusidrotter som exempelvis fotboll prioriteras lägre än 
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vedertagna inomhusidrotter när tider i idrottshallar tilldelas. 
Idrottsförvaltningens bedömning är att Linnea Friidrott har fått en 
förhållandevis god tilldelning av tider under ickesäsong givet 
förutsättningarna. Vidare frågor kring enskilda idrottsföreningar 
hänvisas till idrottsförvaltningen. 
 
I skrivelsen uppmanas stadsdelsförvaltningen att svara på tre frågor, 
vilka återfinns nedan tillsammans med förvaltningens svar på var 
och en. Förvaltningens svar inbegriper alla typer av föreningar, inte 
bara idrottsföreningar. 
 

1) Vad kan förvaltningen göra inom ramen av sina 
ansvarsområden och lokaler för att bistå de lokala 
föreningarna med lokaler och yta? 

 
Svar: Södermalms stadsdelsförvaltning äger inga lokaler utan hyr 
in sig i olika lokaler för att bedriva verksamhet. De lokaler som 
förvaltningen bedriver verksamhet i lämpar sig sällan för uthyrning 
och hyrs i regel inte ut till annan verksamhet, även om undantag 
finns. Förvaltningen ser dock över möjligheterna till mer flexibilitet 
i var, när och hur de öppna verksamheterna äger rum för att kunna 
erbjuda möjligheter till fler sociala mötesplatser i stadsdelsområdet. 
Ett pilotprojekt där en av de öppna träffpunkterna kommer erbjuda 
verksamhet under kvällstid genomförs och utvärderas under året. 
Dialogen med relevanta förvaltningar, exempelvis 
idrottsförvaltningen, civilsamhälle och föreningar fortsätter. 
 

2) På vilket sätt har förvaltningens kultursamordnare möjlighet 
att agera på frågan och arbeta för att tillgängliggöra 
lokalerna? 
 

Svar: Kultursamordnaren möts regelbundet med bland andra 
kulturförvaltningen och idrottsförvaltningen kring lokalfrågor 
genom bland annat föreningsbidragsnätverket i staden. På 
Södermalm finns ett antal lokalförvaltande organisationer som får 
stöd från kulturnämnden, bland annat hemgårdar, som hyr ut lokaler 
till föreningar. Kultursamordnaren hänvisar föreningar till dessa 
gårdar samt exempelvis studieförbund eller kulturlotsarna om detta 
är aktuellt. Gällande idrottsföreningar hänvisas dessa till 
idrottsförvaltningen. 
 

3) Under våren, sommaren och hösten finns bättre 
förutsättningar att vara utomhus – vad kan förvaltningen 
göra för att fler parker och grönområden kan användas till 
träning utan att ytorna tas i anspråk permanent, omarbetas 
eller återställas? 
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Svar: Många av stadsdelsområdets parkytor används för olika typer 
av aktiviteter såsom bollspel/brännboll med mera, bland annat av 
förskolor och skolor. Förvaltningen kan genom att sköta befintliga 
ytor bibehålla denna funktion. Mycket handlar om att säkerställa att 
skötseln/underhållet av dessa ytor genomförs på det sätt som 
skötselavtalen reglerar. I samband med att den biologiska 
mångfalden ska öka i stadsdelsområdets parker, exempelvis genom 
att fler ytor får höggräs och ängar, är det viktigt att detta arbete inte 
försvårar eller hindrar möjligheten att utöva spontanidrott i 
parkmiljöerna. Vintertid spolar förvaltningen skridskoisar och 
spårar skidspår när väderleken och temperaturen så tillåter. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen. 
 
 
Alexandra Wynn  Lena Kullberg-Boman 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 
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Bilaga 
Skrivelsen
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